
日本将偶氮化合物纳入《家居用品中有害物质管制法》 

 

日本厚生劳动省（MHLW）颁布第 175 号政令，对《家居用品中有害物质管制法》 (下文

简称：法规) 进行修订，正式将偶氮化合物纳为需管控的有害物质。该监管规定将于 2016

年 4 月 1 日生效。其中，法规的拟修订内容包括但不限于：1）拟定"含有偶氮类化合物的家

居产品"范围（见表二）；2）24 种指定的芳香胺含量限值不得超过 30 毫克/千克（24 种有

害芳香胺列表详情请参见表一）。 

表一 含有以下 24 种芳香胺的偶氮化合物被视为有害物质                                                表二 “含有偶氮类化合物的家居产品”范围 

序号 名称 CAS 序号 名称 CAS 

1 4-氨基联苯 92-67-1 13 3,3’-二甲基-4,4'-二氨基二苯甲烷  838-88-0  

2 联苯胺 92-87-5 14 2-甲氧基-5-甲基苯胺  120-71-8  

3 4-氯邻甲苯胺 95-69-2 15 4,4'-亚甲基-二-（2-氯苯胺）  101-14-4  

4 2-萘胺 91-59-8 16 4,4'-二氨基二苯醚  101-80-4  

5 邻氨基偶氮甲苯 97-56-3 17 4,4'-二氨基二苯硫醚  139-65-1  

6 5-硝基-邻甲苯胺 99-55-8 18 邻甲苯胺  95-53-4  

7 对氯苯胺  106-47-8  19 2,4-二氨基甲苯  95-80-7  

8 2,4-二氨基苯甲醚  615-05-4  20 2,4,5-三甲基苯胺  137-17-7  

9 4,4'-二氨基二苯甲烷  101-77-9  21 邻氨基苯甲醚  90-04-0  

10 3,3'-二氯联苯胺  91-94-1  22 4-氨基偶氮苯  60-09-3  

11 3,3'-二甲氧基联苯胺  119-90-4  23 2,4-二甲基苯胺  95-68-1  

12 3,3'-二甲基联苯胺  119-93-7  24 2,6-二甲基苯胺  87-62-7  
 

 

 

一旦法规生效，含有法规管控下的有害物质的家居用品将不能在日本销售。作为国内独具规模的第三方检测机构，誉标检

测可为您提供家居用品出口日本的全方位测试专案，助您的产品成功迈向国际市场！ 
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Azo Compounds are Designated as Hazardous Substances under  

Act on Control of Household Products Containing Harmful Substances in Japan  

 

Japan Ministry of Health, Labour and Welfare (MHLW) officially released the amendment 

to the existing “Act on Control of Household Products Containing Harmful Substances” 

(hereafter referred to as “the Act”), in which azo compounds are designated as hazardous 

substances. The regulation will take effect from 1 April 2016.  The proposed modification of 

this regulation including but not limited to: 1) product scope of household products 

containing azo compounds that are subject to the regulation (refer to table 2); 24 specified 

aromatic amines are regulated and cannot be used in household products in amounts 

exceeding 30 mg/kg (refer to table 1 for list of 24 specified aromatic amines). 

Table 1 List of 24 Aromatic Amines which are Found in 
 Azo Compounds are Designated as Harmful Substances                           

Table 2 Proposed Product Scopes of Household 
Products Containing Azo Compounds 

 

No Name  CAS No Name  CAS 

1 4- Aminobiphenyl 92-67-1 13 
3,3’-Dimethyl-4, 4’-
diaminodiphenylmethane 838-88-0  

2 Benzidine 92-87-5 14 p-Cresidine  120-71-8  

3 4-Chloro-o-toluidine 95-69-2 15 

4,4'-Methylene-bis-(2-

chloroaniline)  101-14-4  

4 2-Naphthylamine 91-59-8 16 4,4'-Oxydianiline  101-80-4  

5 o-Aminoazotoluene 97-56-3 17 4,4'-Thiodianiline  139-65-1  

6 2-Amino-4-nitrotoluene 99-55-8 18 o-Toluidine  95-53-4  

7 p-Chloroaniline  106-47-8  19 2,4-Toluylenediamine 95-80-7  

8 2,4-Diaminoanisole  615-05-4  20 2,4,5-Trimethylaniline  137-17-7  

9 

4,4'-

Diaminodiphenylmethane  101-77-9  21 o-Anisidine 90-04-0  

10 3,3'-Dichlorobenzidine  91-94-1  22 

p-Phenylazoaniline          

(p-Aminoazobenzene) 60-09-3  

11 3,3'-Dimethoxybenzidine  119-90-4  23 2,4-Xylidine  95-68-1  

12 3,3'-Dimethylbenzidine  119-93-7  24 2,6-Xylidine  87-62-7  

 
 
 
 
 
 
 
 
  

The household products containing azo compounds designated by the Act shall not be marketed in Japan after the Act comes 

into effect. Please submit your products to Yubiao Testing which is a third party assurance body providing comprehensive 

testing solution for household products. Let’s work together to market your products in Japan with success! 
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